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az Országgyű lés elnöke részére

	

Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . év i

XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló

10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtan i

Lázár János Miniszterelnökséget vezet ő miniszterhez

„Óbudai Sziget a Kultúra szigete?” - címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Óbudai-sziget a kerület egyik közkedvelt része . Nagyon sokáig ide jártak kiránduln i

mindazok, akik szerették a vízi hangulatot vagy éppen a parkokat, amelyek a szigeten voltak .

Pannónia provincia helytartói palotája is 106-ban Krisztus után itt épült fel, kiköt ő ,

katonai tábor is épült itt, a középkorban pedig erdő borította ezeket a romokat . Tovább i

történelmi hagyományunk, hogy az els ő magyar hajógyár, a Dunai Hajógyár gróf Szécheny i

István kezdeményezésére ezen a szigeten jött létre . A rendszerváltozásig m űködött ez a gyár .

Sajnos a kálvária, a sziget kálváriája is ehhez köthet ő . 1991-re világossá vált ugyanis, hogy a

hajógyár nem tud működni, a végelszámolása sokáig húzódott, 1999-ig, de tisztázatla n

viszonyokat teremtett . Ezt követ ően a szigeten irodák, golfklub és diszkók m űködtek, neve t

az 1993 óta itt megrendezett óbudai Sziget-fesztivál kölcsönözött e területnek .

A hajógyár privatizációjával inkább csak kísérletezgetett a mindenkori kormány, de a

különböző kormányok csak azt érték el, hogy az úgynevezett Hajógyári Sziget Vagyonkezel ő
Kft . meglehetősen bizarr tulajdonjogi képet festett, id ővel offshore hátterű cégek jelente k

meg benne, miközben egyéb társaságok is jöttek-mentek a tagok között . Nem nagyon
lehetett tudni azt, hogy a volt hajógyárnak ki is a gazdája . A szigeten volt tulajdona az



államnak, a fővárosnak, több minisztériumnak is . Ez csak tovább növelte a káoszt, jó magya r

szokás szerint ugyanis még a magyar állami szervek sem tudtak egymással megállapodn i

abban, hogy pontosan a sziget melyik részéért ki is a felel ő s .

Ez a káosz a 2000-es években tovább fokozódott . Néhány éve nagy robajjal összed ő lt az
itt lévő diszkóbirodalom, és innentő l kezdve gyakorlatilag a mai napig nem tisztázott az, hogy

az Óbudai-szigetnek pontosan mi is lesz a sorsa .

Meggyő ződésem, hogy abban az esetben, ha a kormányzatnak valóban fontos szándék a

kezdeni valamit a Hajógyári-szigettel, akkor nem az üzleti oldal a megoldás . Azt hiszem, hogy

a kultúrában kell keresni az Óbudai-sziget valódi helyét . Éppen ezért joggal szeretnék az itt
élő k, hogy végre kulturális értelemben kapják vissza az Óbudai-szigetet. A helytartói palot a

feltárásával és múzeummá alakításával, a hajógyár történeti rekonstrukciójával és

múzeummá alakításával egy Közép-Európában teljesen példátlan múzeumi negyed jönne it t
létre .

Tisztelt Miniszter Úr !

Tervezik-e, hogy feltárják és múzeummá alakítják az Óbudai Szigeten található róma i

emlékeket?

Van e szándék a kormányzatban arra, hogy a Sziget kulturális és rekreációs funkciójá t

erősítve egy múzeumokból és parkokból és sportolásra alkalmas helyekbő l álló kulturáli s

sziget alakuljon ki a jelenlegi bizonytalan gazdasági hátter ű vállalkozások helyett ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014. július 2 .

Kiss László

országgyű lési képvisel ő

(MSZP)
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